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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Fellépnek a balatonvilágosihoz hasonló „vízi 
vidámparkok” kialakítása ellen?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Mint arról bizonyára Ön is tud, egy vállalkozó közel 20 ezer m2-t kerített le a Balatonból, azért,
hogy ott vízi játékparkot hozzon létre, aminek súlyos környezeti hatásai lennének, és sérti a helyiek,
és  mindenkinek  az  érdekeit,  akik  a  Balatonban  szeretnének fürdőzni.  Civil  kezdeményezésre  a
Hajózási Hatóság visszavonta a „vízipark” létesítési engedélyét. A helyzet az, hogy a szabályozások
ezt szinte bárhol lehetővé teszik, tehát módosításokra van szükség.

 

A beruházásról  a  környéken  élők,  vagy ott  üdülővel  rendelkezők  semmilyen  tájékoztatást  nem
kaptak előzetesen,  és a véleményüket sem kérték ki róla.  A hatósági is  e miatt  vonta vissza az
engedélyt és döntött az eljárás folytatásáról. A vállalkozó majdnem két és fél focipályányi területet
kerített le a Balatonból, ahol az élménypark különböző aktivitásokkal várná az érdeklődőket. Az így
lekerített területen nem lehet keresztülúszni, keresztülhajózni, az érintett ingatlantulajdonosoknak és
üdülőknek meg kell kerülni a teljes pályát. A helyi horgászegyesület is hasonló gondokkal küzd,
mert a csónaktárolójuk a strand mellett van, ők is csak nagy kerülővel tudnak kimenni a nyílt vízre.

 

A helyiek azt is nehezményezik, hogy a beruházásnak nincsen környezethasználati engedélye, de
környezetvédelmi szakembernek sem kell lenni ahhoz, hogy kimondjuk: a Balaton ökoszisztémáját
súlyosan veszélyeztető, és a piheni vágyók nyugalmát megzavaró beruházás semmiképp nem segíti
elő a Balaton, mint vizes élőhely megóvását, és fenntartható hasznosítását.



 

Láthatóan  az  érintett  lakosok  az  önkormányzatra  nem számíthatnak,  hiszen  a  polgármester,  és
feltétlen követői jelentéktelen összegért a vállalkozó rendelkezésére bocsájtották a partszakasz egy
kis részét, ezzel lehetővé téve az elképzelés megvalósítását.  Így az egyetlen megoldás a Balaton
védelme és a helyiek érdekének képviselete szempontjából,  ha olyan szabályozás készül,  amely
megakadályozza  az  ehhez  környezetromboló  beruházások megvalósítását  az  állam tulajdonában
vagy kezelésében álló tómederben.

 

Kérem miniszter urat, hogy a  következő kérdésekre válaszoljon:

• Támogatja-e a balatonvilágosiak törekvését (egyetért-e a helyiekkel), hogy ne 
valósulhasson meg ez a „vízi vidámpark”?

• Egyetért velünk, hogy nem elfogadható egyetlen olyan privát beruházás sem a Balatonon, 
mely súlyos veszélyt jelent a tó ökoszisztémájára, és ellentétes a helyiek érdekeivel 
(elvágja őket a Balaton parttól, zavarja a pihenésüket)?

• Ha Ön szerint sem elfogadható, tervezik-e, hogy olyan állami szabályozást valósítsanak 
meg, mely megakadályozza, hogy ehhez hasonló pályák épülhessenek a tómederben?

 

Válaszát előre is köszönöm!

üdvözlettel,

Keresztes László Lóránt
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